

**MONCTON : PRESENT AND FUTURE
CHALLENGES FOR OUR CITY**

Sustainability in Moncton from the people's aspect

For the people of Moncton, a better city is one where the citizens are healthier and have enough money to meet their basic needs. What do we need to make this happen? We can look at the City of Saint John. It has achieved significant progress through its Human Development Council. Moncton also needs a Human Development Council to:

- Study and identify social needs within Moncton and determine which services will meet those needs;
- Advise and assist in planning and developing new services and improving existing ones;
- Initiate opportunities for joint action in the development, coordination, and delivery of services appropriate to the Greater Moncton area.

The table below indicates that 38% of Monctonians living alone have an income below the poverty line. In 2001, out of 115,255 people in private households, 16,160 of them lived in poverty (14%).

Just like in the city of Saint John, a Moncton Human Development Council could work collaboratively with community agencies, individuals, government departments, businesses, churches, and labour to initiate, develop and implement creative strategies to meet the needs of the community. This could lead to the development of: (1) A Moncton Community Health Centre; (2) Some housing alternatives; (3) A coalition for literacy (4) A loan fund for people in need ; (5) Support networks for various needs.

**MONCTON : SES DEFIS PRESENTS
ET FUTURS**

«Durabilité » de Moncton au plan humain

Pour les gens de Moncton, une meilleure ville en serait une où les gens sont en meilleure santé et ont plus d'argent pour couvrir leurs besoins de base. Que faut-il pour que cela arrive? Saint-Jean peut nous servir d'exemple. Cette ville a beaucoup progressé grâce à son Conseil de développement humain. Moncton a besoin d'un tel Conseil afin de :

- Étudier et identifier les besoins sociaux de Moncton et déterminer quels services les combleraient;
- Recevoir des avis pour planifier et développer de nouveaux services et améliorer ceux qui existent ;
- Initier des occasions d'actions conjointes dans le développement, la coordination et la livraison des services appropriés pour le Grand Moncton.

Comme l'indique la table ci-dessous, 38% des Monctoniens vivant seuls ont un revenu sous le seuil de pauvreté. En 2001, des 115,255 personnes dans les ménages privés, 16,160 étaient pauvres (14%).

Tout comme à St-Jean, le Conseil de développement humain de Moncton pourrait travailler en collaboration avec les agences communautaires, les individus, les commerçants, les églises et les syndicats pour initier, développer et mettre en place des stratégie rencontrant les besoins de la communauté. Ceci pourrait conduire à la création de : (1) un centre de santé communautaire; (2) des logements alternatifs; (3) une coalition pour l'alphabétisation; (4) un fond d'urgence pour gens dans le besoin ; (5) des réseaux de soutien pour divers besoins.

	Moncton (2001)			Saint John data		
	Total	Poor/	Poverty rate (%)	Total	Poor	Poverty rate (%)
People living alone	16040	6060	38	11300	5200	46
Economic families	34135	3730	11	20000	4700	24
Couples with no children less than 18	10795			8700	1000	11
Couples with children less than 18	13385			6300	1100	18
Lone parent families with children less than 18	5220			2800	2000	73
Other families (Common law families)	4850			2200	600	28
Number of people over 65 in Moncton	14480					
Number of elderly families in St John				3700	400	12
Children at home 0-14	19560			13300	4800	36
Children at home 15-24	10795			10100	3500	35
Income average for all ages in Moncton	26129					
Moncton income from employment (\$)	75,2					
Moncton income from transfer payments	13,2					
Moncton income from other sources	11,4					